
Protokół Nr LXV/2024 
sesji Rady Miejskiej w Opatowie 

odbytej w dniu 31 stycznia 2024 roku 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 12.00 a zakończono o godz. 14.10. 
 
W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście: 

1. Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy Opatów 

2. Pan Marcin Słapek – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Opatów 

3. Kierownicy i pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Opatów 
 
Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Zatwierdzenie Protokołu z poprzedniej sesji Rady.  

5. Sprawozdania z pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w Opatowie za 2022 rok: 
a. Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie, 
b. Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Opatowie, 
c. Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie, 
d. Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady Miejskiej w Opatowie, 
e. Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie, 
f. dyskusja 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Opatowie na 2024 rok, 
b) zatwierdzenia planu pracy na rok 2024 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie, 
c) przyjęcia planu pracy  na rok 2024 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w 

Opatowie, 
d) przyjęcia planu pracy na rok 2024 Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie, 
e) przyjęcia planu pracy na rok 2024 Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady Miejskiej 

w Opatowie, 
f) przyjęcia planu pracy na rok 2024 Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Rady 

Miejskiej w Opatowie, 



g) zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości położonej w Opatowie – projekt I, 
h) zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości położonej w Opatowie – projekt II, 
i) zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości  położonej w Opatowie – projekt III, 
j) ustalenia Regulaminu korzystania ze Świetlicy Wiejskiej w Podolu. 
k) ustalenia Regulaminu korzystania ze Świetlicy Wiejskiej w Kornacicach, 
l) określenia zasad udzielania dotacji na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 
zabytków, 

m) zmian do budżetu Gminy Opatów na 2024 rok, 
n) zmieniająca uchwałę Nr LXIV/569/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Opatów na 2024 

rok, 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Opatów z działalności za okres pomiędzy sesjami. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne wnioski, sprawy różne i informacje. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Ad.1. 
Pani radna Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej - dokonała otwarcia obrad LXV sesji 
Rady Miejskiej w Opatowie, a następnie powitała radnych Rady Miejskiej, Pana Burmistrza Grzegorza 
Gajewskiego, Pana Marcina Słapka – Zastępcę Burmistrza Miasta i Gminy Opatów,  pracowników 
Urzędu Miasta i Gminy oraz mieszkańców Miasta i Gminy Opatów. 
 
Ad.2. 
Pani radna Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej - poprosiła radnych o zalogowanie się 
terminalami do systemu. Na podstawie listy obecności oraz zalogowanych terminali do systemu 
stwierdziła prawomocność obrad sesji. W sesji uczestniczy 11 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. 
Wykaz zalogowanych terminali do systemu przedstawia załącznik Nr 1 do Protokołu. Lista ustalenia 
kworum stwierdzająca prawomocność obrad sesji przedstawia załącznik Nr 2 do Protokołu.  
 
Ad.3. 
Pani  radna  Beata  Górecka -  Przewodnicząca Rady  Miejskiej –  przedstawiła proponowany 
porządek obrad sesji w treści jw. 

Radni nie zgłaszali uwag do zaproponowanego porządku obrad sesji. 



Rada Miejska przyjęła jednogłośnie w trybie głosowania jawnego imiennego zaproponowany porządek 
obrad sesji, 11 głosami ,,za’’, 0 głosów  ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’. W głosowaniu 
wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie przyjęcia porządku obrad sesji przedstawia załącznik Nr 
3 do Protokołu. 
 
Ad. 4. 
Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała Radę, że uwagi do 
Protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 29 grudnia 2022 roku nie wpłynęły.  
 
Rada Miejska zatwierdziła bez wniesienia uwag Protokół Nr LI/2022 sesji Rady Miejskiej w Opatowie 
odbytej w dniu 29 grudnia 2022 roku, 11 głosami „za”, 0 głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów 
,,wstrzymujących się’’. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie zatwierdzenia 
Protokołu przedstawia załącznik Nr 4 do Protokołu. 
 
Ad. 5. 
Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała, że sprawozdania z 
pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w Opatowie za 2023 rok tj.: 

a) Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie, 
b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Opatowie, 
c) Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie, 
d) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady Miejskiej w Opatowie, 
e) Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie, zostały 

omówione na posiedzeniach Komisji. Radni otrzymali sprawozdania w przesłanych materiałach 
na sesję. 

 Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonych sprawozdań. 
f) dyskusja 

 
Radni nie zabierali głosu w tym punkcie obrad sesji. 
 
Ad.6. 
a) Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – przedstawiła projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Opatowie na 2024 rok. 

 
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 



Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/571/2024 
w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Opatowie na 2024 rok, 11 głosami ,,za’’, 0  głosów 
,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. Imienne 
głosowanie przedstawia załącznik Nr 5 do Protokołu. 

 
b) Pan radny Wiesław Suska – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie 

– przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy na rok 2024 Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie. 

 
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/572/2024 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy na rok 2024 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opatowie, 11 
głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do 
Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 6 do Protokołu. 
 

c) Pan radny Krzysztof Kawalec – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Miejskiej w Opatowie – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy  na rok 
2024 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Opatowie. 

 
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/573/2024 
w sprawie przyjęcia planu pracy na rok 2024 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w 
Opatowie, 11 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi 
załącznik do Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 7 do Protokołu. 
 

d) Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 
w Opatowie – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy na rok 2024 
Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie 

 
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 



Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/574/2024 
w sprawie przyjęcia planu pracy na rok 2024 Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie, 11 
głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do 
Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 8 do Protokołu. 
 

e) Pan radny Waldemar Bocheński – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Rolnictwa Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia  

planu pracy na rok 2024 Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady Miejskiej w Opatowie. 
 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/575/2024 
w sprawie przyjęcia planu pracy na rok 2024 Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady 
Miejskiej w Opatowie, 11 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która 
stanowi załącznik do Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 9 do Protokołu. 
 

f) Pan radny Andrzej Żychowski  – Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia planu pracy na rok 2024 Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej 
Rady Miejskiej w Opatowie. 

 
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/576/2024 
w sprawie przyjęcia planu pracy na rok 2024 Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej 
Rady Miejskiej w Opatowie, 11 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących 
się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 10 do 
Protokołu. 
 

g) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Ref. IMK Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości położnej w Opatowie – projekt I, 

 



Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie – 
przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do 
Protokołu). 
 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/577/2024 
w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości położnej w Opatowie – projekt I, 
11 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do 
Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 11 do Protokołu. 
 

h) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Ref. IMK Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości położnej w Opatowie – projekt II, 

 
Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie – 
przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do 
Protokołu). 
 
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/578/2024 
w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości położnej w Opatowie – projekt II, 
11 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,wstrzymujących się” która stanowi załącznik do 
Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 12 do Protokołu. 
 

i) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Ref. IMK Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości położnej w Opatowie – projekt III, 

 
Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie – 
przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do 
Protokołu). 
 
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 



Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/579/2024 
w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy części  nieruchomości   położnej w Opatowie – projekt 
III, 11 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik 
do Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 13 do Protokołu. 
 

j) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Ref. IMK Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
ustalenia Regulaminu korzystania ze Świetlicy Wiejskiej w Podolu, 

 
Pan radny Andrzej Żychowski  – Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 
Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 
 
Rada Miejska podjęła w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/580/2024 w sprawie 
ustalenia Regulaminu korzystania ze Świetlicy Wiejskiej w Podolu,11 głosami ,,za’’, 0  głosów 
,,przeciwnych’’ i 4 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. Imienne 
głosowanie przedstawia załącznik Nr 14 do Protokołu. 
 

k) Pan Grzegorz Mizera – Kierownik Ref. IMK Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
ustalenia Regulaminu korzystania ze Świetlicy Wiejskiej w Kornacicach, 

 
Pan radny Andrzej Żychowski  – Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 
Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 
 
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/581/2024 
w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania ze Świetlicy Wiejskiej w Kornacicach, 11 głosami ,,za’’, 0  
głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. Imienne 
głosowanie przedstawia załącznik Nr 15 do Protokołu. 
 

l) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy Opatów - przedstawiła projekt uchwały w sprawie  
określenia zasad udzielania dotacji na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub 



robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 
zabytków, 

 
Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie – 
przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do 
Protokołu). 
 
Dyskusja: 
 
Pan Waldemar Bocheński – radny Rady Miejskiej w Opatowie – zabierając głos przekazał, że 
procedowana uchwała dotyczy obiektów sakralnych na, które otrzymaliśmy dotacje. Zaapelował, że 
chciałby by te inwestycje były wykonane w 100 procentach, żeby znaleźć te 2 procent na wkład własny. 
Dodał, że jest zainteresowany tym tematem ponieważ jednym z tych obiektów jest Kościół w Ptkanowie, 
oraz  Kościół w Strzyżowicach, Kolegiata, Klasztor. 
 
Pan Andrzej Żychowski – radny Rady Miejskiej w Opatowie – zabierając głos zapytał, czy ta uchwała 
dotyczy tylko sakralnych zabytków czy wszystkich zabytków. Mówi to dlatego, że słuchają nas ludzie i 
warto by było by ludzie wiedzieli, że dotyczy to wszystkich jednostek zgodnie z tytułem, który jest 
wpisany i został odczytany.   
 
Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – zabierając głos przekazał, że ta uchwała jest 
uchwałą generalną na podstawie której będziemy mogli udzielać dotacji na prace konserwacyjne przy 
poszczególnych zabytkach, które nie są własnością Gminy Opatów. Dodał, że z polskiego programu 
Polski Ład uzyskaliśmy łącznie 1,5 mln zł dofinansowania do projektów prac konserwatorskich przy 
trzech świątyniach: Strzyżowice  prace związane z ogrzewaniem , Ptkanów prace na dachu oraz 
Klasztor w Opatowie robiona będzie elewacja. Ponieważ są środki z Polskiego Ładu ale nie ma 
uregulowanego sposobu przekazania tych środków właścicielom czyli parafiom, podjęcie tej uchwały 
jest podstawą do tego by te środki zostały parafiom przekazane. Przekazał, ze tak jak powiedział radny 
p. A. Żychowski na podstawie tej uchwały będą mogli ubiegać się inne podmioty, ale trzeba wziąć pod 
uwagę ze na te trzy inwestycje, które są w trakcie realizacji otrzymaliśmy środki z zewnątrz w wysokości 
98 %. Będą mogli się ubiegać prywatni właściciele zabytków, ale dodał że kosztem gminy jeżeli rada 
zdecyduje z wnioskiem radnego Waldemara Bocheńskiego, że w 100 % pokrywamy koszt to 98 % 
pochodzi z poza naszego budżetu. Przekazał, że jeśli ktoś złoży wniosek na sfinansowanie 100 % 
remontu swojego zabytku w kwocie 150, 200 tys. zł to trzeba będzie się zastanowić czy gminę będzie 



na to stać.  Zgadza się z radnym Andrzejem Żychowskim, że uchwała jest generalna i dotyczy 
wszystkich zabytków ale też podejmując decyzję o dofinansowaniu prac konserwatorskim przy zabytku 
będzie trzeba brać pod uwagę kwotę jaka do nas wpłynie. 
 
Na tym zakończono dyskusję. 
 
Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/582/2024 
w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub 
robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, „11 
głosami ,,za’’, 0głosów ,, przeciwnych’’ i  0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do 
Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 16 do Protokołu. 
 

m) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy Opatów - przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmian do budżetu Gminy Opatów na 2024 rok, 

 
Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie – 
przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do 
Protokołu). 
 
Dyskusja: 
 
Pan Andrzej Adamski – radny Rady Miejskiej w Opatowie – zabierając głos przekazał, iż projekt 
uchwały zakłada wydatkowanie 150 tys. zł na utworzenie kanału telewizyjnego Opatów na jednym z 
portali społecznościowych zadał pytanie jaka jest słuchalność radia Opatów. 
 
Pan Andrzej Żychowski – radny Rady Miejskiej w Opatowie – zabierając głos przekazał, że w kwestii 
telewizji i tych wydatków, które są zaproponowane pojawia się szereg pytań które może na komisji 
budżetu były zadawane, natomiast dodał, że on członkiem tej komisji nie jest. Przekazał, że zastanawia 
się, że to jest 150 tys. zł i jakie w całości ten projekt będzie generował wydatki. Zastanawia się czy 
koncesja będzie płacona osobno, następnie ile osób będzie zatrudnionych przy tym projekcie, jak duże 
będzie to generowało środki w skali miesiąca, pół roku. Zapytał, czy środki będą z Domu Kultury czy z 
gminy. Dodał, że przy rozmowach na temat budżetu, które były omawiane mówiliśmy, że brakuje nam 
pieniędzy. Przekazał, że jeśli głosuje na projekt uchwały zastanawia się zawsze czy to będzie 
generowało wydatki. Zapytał, czy nie będzie dokładania pieniędzy do tego projektu jeśli telewizja ruszy 



od kwietnia lub maja. Dodał, ze rozmawiał z Burmistrzem przed sesją i ruszy to po wyborach, liczyć się 
należy z wydatkami oprócz tych 150 tys. zł. Zaznaczył, że on osobiście jest do tego bardzo sceptycznie 
nastawiony chociażby z tych środków, i osobiście uważa i wiele razy mówił przy raporcie o stanie 
gminy, nie chce się bawić w kampanie tym bardziej, że nie startuje na ważne funkcje. Obawia się że to 
nie będą środki które będą wracać a jest sporo takich spraw które dla rozwoju tego miasta, gminy są 
ważniejsze. 
 
Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – odpowiadając na pytania radnych przekazał, że 
gdy obejmował stery prowadzenia gminy Opatów, wspólnie on jako Burmistrz państwo jako radni Rady 
Miejskiej to spotykaliśmy się z takimi sygnałami że trzeba coś zrobić coś w Opatowskim Ośrodku 
Kultury, ponieważ zrobił się skansen, że OOK jest przechowalnią, że nie działa tak jak mieszkańcy 
sobie to wyobrażali. Dodał, że obiecał wtedy że OOK się rozwinie, wróci do Opatowa kultura i że będzie 
to jednostka z szeroką ofertą dla naszych mieszkańców. Poprosił radnych by przypomnieli sobie jak 
Dom Kultury wyglądał pięć lat temu a jak wygląda pod rządami zatrudnionej przez niego p. Dyrektor 
Longiny Ordon. Uważa, że te osoby, które często bywają w ośrodku kultury, którzy słuchają  radia 
Opatów i ci którzy uczestniczą przed remontem uczestniczyli w przebogatej ofercie to nie mają 
wątpliwości, że idzie to w dobrą stronę. O czym świadczy ilość uczestników poszczególnych grup 
kulturalnych, przeniósł się do Domu Kultury Uniwersytet III Wieku, Chór Świętego Marcina, jest dużo 
młodzieży, która z lekcji muzyki. Dodał, że nie można zaprzeczyć temu, że p. Dyrektor Longina Ordon 
ma wizję, jest osobą, która jest otwarta na nowe możliwości i wyzwania. Założyła zmiany w radio 
Opatów i założyła zmiany również jeśli chodzi o telewizję. Każdy projekt który się pojawiał p. Dyrektor w 
każdym z tych projektów zakładała zakup tych sprzętów, których sukcesywnie budowałby możliwość 
stworzenia kanału telewizyjnego, które stanowią ok. 80 procent wyposażenia studia telewizyjnego, więc 
brakuje tylko kropki nad i oraz człowieka, który ma pojęcie o tym w jaki sposób robi się telewizję.  
Przekazał, że człowiek ten stworzy kadrę telewizyjną ponieważ mimo miłości do Opatowa nie zakończy 
tu swojej kariery. Przekazał, iż ma możliwość jego zatrudnienia i skorzystania z jego wiedzy i 
doświadczenia medialnego. Uważa, że poziom na jakim jest teraz Radio Opatów jest dużo wyższy niż 
przed pięcioma laty. Następnie odpowiedział na pytanie radnego p. A. Adamskiego iż nie dysponuje 
szacunkami p. Dyrektor jest nieobecna z powodu choroby, natomiast jeżeli mieszkańcy słuchają radia 
Opatów to ono jest słuchalne od Łagowa do Sandomierza oraz od Ostrowca do Staszowa. Przekazał, 
że jeśli chodzi o samą telewizję to tak jak przekazał, że były kupowane składniki wyposażenia studia, 
jeśli chodzi o koncesję to na takie nadawanie jakie szykuje się telewizja Opatów nie jest to wymagane. 
Będzie to nadawane na takiej zasadzie jak robi to lokalna telewizja. Telewizja Opatów nie będzie 
konkurencją dla lokalnej telewizji. Dodał, że jeżeli chodzi o zatrudnienie to oczywiście OOK dysponuje 



budżetem, który radni znają i sami go uchwalili. W ramach tego budżetu telewizja ta będzie się 
poruszał, takie jest założenie, ponieważ po rozmowach z osobą która podjęła się budowy telewizji jest 
założenie, że telewizja ta będzie generowała zyski z reklam i z wyświetleń. Telewizja ta z założenia jest 
przeznaczona dla naszych mieszkańców do rzetelnych informacji i promowania walorów turystycznych 
Opatowa. Na stwierdzenie radnego p. A. Żychowskiego, że brakuje nam pieniędzy odpowiedział, ze 
zastanawia się nad tym na co tak naprawdę zabrakło w tej kadencji. Jeżeli mówimy o tej kwocie 150 tys. 
zł która zamierzamy dotować OOK , to właściwie w tej kwocie wszystko co było mieszkańcom 
potrzebne np. drogi, świetlice, oświetlenie, basen zostało zrealizowane. Dodał, ze nie przypomina sobie 
inwestycji która z braku pieniędzy byłaby nie zrealizowana ze względu na brak pieniędzy. Korzystają ze 
wszystkich środków z zewnątrz. Jedyna inwestycją, którą obiecał a nie wykonał, jest renowacja 
oczyszczalni ścieków której koszt to 24 mln. zł. Jeżeli chodzi o start telewizji przekazał, że będzie to po 
wyborach, dodał, że jeżeli radni się zgodzą podjąć tę uchwałę to telewizja będzie gotowa w ciągu dwóch 
miesięcy. Jest gorący okres przed wyborami, dodał że chce wygrać uczciwie i nie będzie puszczane nic 
przed kwietniem tym bardziej, że p. radny zaznaczył, by temat zostawić na po wyborach. Przekazał, że 
zastanawia się by na czas przed wyborami wstrzymać czytanie Pana Wołodyjewskiego. Na koniec 
przekazał refleksję, że mówi się że trzeba zmieniać Opatów, że trzeba wyjść z zaścianka, zadbać o 
wizerunek Opatowa no właśnie profesjonalną telewizją to zostanie zrobione. Gdyby trzydzieści lat temu  
u wczesne władze Opatowa pytały p. Płódowskiego ile to będzie kosztować to nie byłoby jednej z 
najstarszych rozgłośni radiowych w Polsce, która jest bardzo mocno słuchalna w Opatowie. Uważa, że 
powinniśmy zrobić krok do przodu w nowoczesność i utworzyć kanał telewizyjny który będzie ciekawym 
mediom i znajdzie odbiorców. Poprosił, by się nie bać nowości i pozwolić się rozwijać. 
 
Pan Andrzej Adamski – radny Rady Miejskiej w Opatowie – zabierając ponownie głos przekazał, że 
zgadza się że radio Opatów to legenda, ma swoją wartość przede wszystkim wynika to z koncesji którą 
jest trudno uzyskać. Odnosząc się do platform społecznościowych zgodził się z p. Burmistrzem, że 
można na tym zarabiać. Natomiast, żeby zarobić nie jest to takie proste ponieważ średnia tych 
zarobków to jest 15 zł za 100 wyświetleń. Dodał, że na komisji budżetu był za ale nie ukrywa, że zmienił 
zdanie ponieważ miał więcej czasu na analizę. Przeanalizował lokalne konkurencyjne stacje telewizyjne 
i wyniki są bardzo nie zadawalające ok. 300-400 wyświetleń. I w związku z tym nie widzi sensu by 
wydawać te 150 tys. zł na tak mały zasięg. 
 
Pan Andrzej Żychowski – radny Rady Miejskiej w Opatowie – zabierając ponownie głos przekazał, że 
to nie tematyka wyborcza ponieważ wszyscy podchodzą do tego poważnie. Uważa, że dobrze, że p. 
Burmistrz wspomniał o oczyszczalni ścieków ponieważ to nie zostało wykonane i nie trzeba się 



oszukiwać na następną kadencję rady spadnie ta sprawa. Oczyszczalnia generalnego remontu nie 
miała, maiła drobne remonty. Przekazał, że co roku kiedy jest raport o stanie gminy i informacja o 
budżecie gminy mówi o tym co będzie decydować o rozwoju tej gminy. Będzie decydować to czy są 
tereny pod inwestycje, budownictwo wysokie. Mamy duży napływ pieniędzy z racji obwodnicy. To 
powinno być priorytetem. Dodał, że nie chce robić podsumowania pracy rady, ale wolałby by rada 
skupiła się przez pięć lat nad tymi sprawami a wydaje mu się, że za mało się skupiała. Dodał, że to jego 
prywatne zdanie i uważa że jest styczeń i nie czas o tym mówić co było. Zaznaczył, że w niektórych 
okręgach jest coś nie zrobione, u niego na razie nic nie jest zrobione ale będzie.     
 
Pan Marek Rysiak – radny Rady Miejskiej w Opatowie – zabierając głos nawiązał do wypowiedzi p. 
Burmistrza odnośnie środków, że na wszystko jest i było oraz, że wszystkie inwestycje zostały 
zrealizowane. Zapytał p. Burmistrza, dlaczego zabrakło na odcinek  asfaltu w Karwowie z góry 30 – 50 
metrów jeśli nie pieniędzy to czego.  
 
Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – odpowiadając radnemu p. M. Rysiak przekazał, 
że w Karwowie jeśli chodzi o inwestycje nie może pan narzekać mimo braku absolutnego współpracy w 
drugiej części kadencji pomiędzy mną a Panem jako radnym. Ponad 3 mln  zł to inwestycja w zbiornik w 
Karwowie, świetlica. Oczywiście zabrakło na ten odcinek lecz nie ze względu na pieniądze tylko na to 
że projekt nie został uwzględniony. W najbliższym czasie ten odcinek zostanie zrobiony. Dodał, że 
niektóre projekty przechodzą niektóre nie tak jak to było z drogą u p. W. Suski. Przekazał, że praca 
samorządu to jest proces, nie jest tak, że w pięć lat zrobione zostanie wszystko ponieważ są konkretne 
założenia i ta droga również zostanie zrobiona. Dodał, żeby uatrakcyjnić ten zbiornik w, który zostanie 
włożone 3 mln zł dojazd do tego zbiornika jest niezbędny. Jeśli chodzi o uwagę radnego A. Adamskiego 
przekazał, że się z nią zgadza, ale wspomniał pan o telewizji komercyjnej prywatnej i należy pamiętać, 
ze z czegoś ona się utrzymuje. Zaręczył, że jeśli radni dadzą szansę na rozwój naszej telewizji to ten 
poziom będzie wyższy. Przekazał, że można pomóc w rozwoju naszej gminy albo nie pomóc i zostawić 
to tak jak jest. Zaznaczył, ze w roku 2018 przychodząc z hasłem, że wyrwiemy Opatów z marazmu. Jak 
państwo zdecydują tak będzie. Jak powiedział p. radny A. Żychowski, że demokracja zwycięży. 
 
Na tym zakończono dyskusję. 
 
Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/583/2024 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2024 rok, „8 głosami ,,za’’, 2 głosów ,, przeciwnych’’ i  1 



głosu ,,wstrzymującego się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia 
załącznik Nr 17 do Protokołu. 
 

n) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy Opatów - przedstawiła projekt uchwały  zmieniająca 
uchwałę Nr LXIV/569/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Opatów, 

 
Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie – 
przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do 
Protokołu). 
 
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr LXV/584/2024 
zmieniająca uchwałę Nr LXIV/569/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Opatów, 11 głosami 
,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. 
Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 17 do Protokołu. 
 
Ad.7. 
Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – przedstawiając sprawozdanie z działalności za 
okres pomiędzy sesjami poinformował, że w tym okresie zarówno on jak i jego Zastępca brali udział w 
następujących spotkaniach i wydarzeniach: odbyło się spotkanie członków Opatowskiego Klubu 
Sportowego celem wyłonienia nowego zarządu klubu sportowego który miałby poprowadzić 
stowarzyszenie po złożeniu rezygnacji przez dotychczasowy zarząd nie. Następnie przekazał, że nie 
udało się wyłonić zarządu. Ponieważ Gmina Opatów jest jednym z głównych podmiotów na którym 
spoczywa koszt utrzymania klubu jesteśmy zapraszani na takie spotkania. Odbyło się uroczyste 
pożegnanie starego roku i powitanie nowego na opatowskim rynku, na zaproszenie p. Zofii Flasińskiej 
uczestniczył w Kornacicach gdzie została otworzona świetlica wiejska, uczestnictwo w uroczystym 
przekazaniu drona do Komendy Powiatowej Policji w Opatowie, udział na zaproszenie rolników w 
proteście przeciwko polityce rolnej Unii Europejskiej, następnie odbyły się dwa spotkania z 
proboszczami parafii, które mają być benifecjentami środków na konserwacje, udział w walnym 
zgromadzeniu Ekologicznego Związku Gmin Dorzecza Koprzywianki w Janczycach, spotkanie z 
menagerem kontraktu firmy Ardesa w sprawie prac odcinka drogi ekspresowej Tomaszów – Łagów. 
Udział w spotkaniu noworocznym uniwersytetu III wieku, następnie udział w posiedzeniu 



sprawozdawczym OSP Gojców oraz w Brzeziu. Odbyło się podpisanie umowy na dofinansowanie 
modernizacji przebudowy drogi w Lipowej. 
 
Ad.8 
Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że interpelacje 
i zapytania radnych na piśmie nie wpłynęły.  
 
Ad.9. 
W wolnych wnioskach, sprawach różnych i informacjach głos zabierali: 
 
Pan radny Andrzej Żychowski – przedstawił kilka pytań. Jako pierwsze dotyczyło lamp, które zostały 
zainstalowane na odcinku ul. Partyzantów i ul. Kopernika, przekazał, iż trzy lampy nie świecą. Poprosił, 
by to sprawdzić ponieważ lampy nie świecą od dwóch miesięcy. Następnie zgłosił problem przy wyjściu 
z banku tzw. Żubra samochody zrobiły sobie nie typowy podjazd. Jadą po deptaku i podjeżdżają pod 
parking. Poprosił, by ustawić słupek, lub poinformować Policję lub Straż Miejską ponieważ kierowcy 
jadą przez deptak i jest to bardzo niebezpieczne. Trzecią sprawa którą poruszył jest posprzątanie 
miasta ponieważ śnieg stopniał i jest dużo śmieci. Następnie przekazał, że w parku jest miejsce między 
wejściem z boku na salę gimnastyczną gdzie jest przerwa bez płytek tylko ziemia i robi się tam błoto. 
 
Pan radny – Wiesław Suska  - poruszył sprawę oczyszczalni ścieków i przekazał, iż pamięta kiedy 
była budowana oczyszczalnia wszystkie środki gminne były zaangażowane w budowę oczyszczalni. 
Przekazał, że w sołectwach były odpisy od podatków i sołtysi z nich zrezygnowali po to by wybudować 
oczyszczalnie ścieków. Dodał, że dziś są dofinansowania. 
Odniósł się do tematu p. radnego Andrzeja Żychowskiego w sprawie parkingu informując, że on też ma 
z tym problem ponieważ kierowcy parkują źle i nie wie jak rozwiązać ten problem. Uważa, że kultura 
kierowców powinna obowiązywać. Na koniec przekazał, że na zebraniu strażackim w Gojcowie stało się 
regułą, iż Burmistrzowie biorą w nim udział i za wnioski i ich relacje podziękował.  
 
Pan radny – Andrzej Adamski -  zasygnalizował także w sprawie oświetlenia na ul. L. Czarnego od 
kilku miesięcy gaśnie światło uliczne. Przekazał. Że dostał odpowiedź z Urzędu Miasta, iż 
spowodowane to jest drzewami. Poprosił o przyśpieszenie usuwania tych awarii. 
 
Pan Burmistrz Grzegorz Gajewski – zabierając głos przekazał, że ma nadzieję że p. radny Andrzej 
Adamski nie sugeruje, iż to on wyłącza oświetlenie w weekendy na ul. L Czarnego. Dodał, że prawdą 



jest, iż tam jest problem związany z warunkami atmosferycznymi i trzeba to zobaczyć. Poinformował, że 
jest człowiek który zajmuje się obsługą tego zjawiska ponieważ pod wpływem wiatru drzewa dotykają 
linii wysokiego napięcia i wyłączają bezpiecznik który trzeba włączyć. Przekazał, że sam interweniuje w 
tej sprawie, jednak uważa, iż jest w umowie taki zapis z zakładem energetycznym, który mówi o tym że 
będzie dokładany kabel do oświetlenia. Przeprowadził rozmowy z pracownikami i dodatkowy kabel 
zostanie zainstalowany na ul. L. Czarnego. Zapewnił, że nie ma dostępu do tego systemu i nie wyłącza 
światła mieszkańcom. Odpowiadając na informację p. radnego W. Suski w sprawie oczyszczalni 
ścieków. Przekazał, że od roku 1996 kiedy oczyszczalnia została oddana do użytku nie była 
modernizowana właściwie do ostatnich lat, kiedy objął stanowisko Prezesa PGKiM postarał, się by ją 
ocucić by choć trochę poprawić jej funkcjonowanie, ponieważ zastał tam nie dobrą sytuację nawet 
zagrażającą życiu pracowników. Przekazał, że w tym czasie oczyszczalnia działa stabilnie ponieważ w 
tej kadencji została przeprowadzona inwestycja na kratę która segreguje napływające ścieki. Dodał, że 
oczyszczalnia jest przestarzała ale stabilna i nie ma zagrożenia, że wyleje ścieki do rzeki Opatówki. 
Inwestycje, które zostały wykonane w tych latach powodują, że można poczekać kilka lat na środki 
zewnętrzne które pomogą oczyszczalnie zmodernizować. Następnie podziękował za słowa dotyczące 
współpracy z OSP, ponieważ faktycznie współpraca w tej kadencji przebiegła lepiej niż sobie wyobrażał. 
Odpowiadając p. radnemu A. Żychowskiemu przekazał, że lampy nie świecą na ul. Kopernika poprosił 
by zgłaszać takie sytuacje i trzeba zadzwonić i zgłosić. Dodał, że trudno jest zatrudnić jednego 
pracownika który przejeżdżałby 70 km dróg gminnych by sprawdzał czy lampy świecą. Poprosił 
mieszkańców, by zgłaszali takie sytuacje i natychmiast będzie reakcja z jego strony. Następnie odniósł 
się do poruszonego tematu i problemu przy Banku obawia się, że nie mogą na to zareagować ponieważ 
jest to droga krajowa, jazda wzdłuż chodnika jest zabroniona. Straż Miejska nie ma prawa karania za 
takie wykroczenie drogowe. Przekazał, że porozmawia z Komendantem Wojciechem Szymczakiem z 
Powiatowej Policji i poprosi o interwencję. Zaapelował do mieszkańców by nie wjeżdżali w ten sposób 
ponieważ to zagrożenie dla pieszych i wykroczenie drogowe. Odnośnie pozostałości po zimie, 
poinformował, że zapis w umowie z PGKiM sprzątanie po akcji zimowej, dodał że gdy śnieg stopniał 
ujawnił nieporządek zaznaczył, ze jest tak nie tylko w Opatowie i liczne samorządy borykają się z tym 
problemem.  Poinformował, że pracownicy PGKiM którzy sprzątają przy koszach są uczuleni na to by 
sprzątać jeśli coś leży obok. Dodał, że oczekuje na grupę interwencyjną, ponieważ w Urzędzie nie ma 
pracowników technicznych wszystko zlecane jest do PGKiM w którym jest grupa. Przekazał, że czaka 
na ogłoszenie naboru stażystów przez Urząd Pracy i Grupy Interwencyjnej i będzie to realizowane. 
Jeżeli chodzi o wejście przy szkole Podstawowej Nr 2 brak kostki zostanie uzupełniony.  
 



Pan radny – Wiesław Suska  - ponownie zabrał głos w kwestii oświetlenia i jej regulacji. Przedstawił 
pomysł by jednego dnia poinformować sołtysów by każdy na swoim terenie wpisał o której się zapalają. 
Dodał, że w Gojcowie jest cztery punkty, które się zapalają i każdy z nich inaczej. By to ujednolicić i 
spisać oraz przekazać do gminy. Przekazał, że może koszt wymiany czujników byłby mniejszy niż koszt 
tej energii która jest wykorzystywana nie potrzebnie. 
 
Pan Burmistrz Marcin Słapek – przekazał, że jest to nie możliwe przy tym systemie by wszystkie 
lampy zapalały się jednocześnie. 
 
Pan Burmistrz Grzegorz Gajewski – podziękował za sugestie i przekazał, że zgłosi to do firmy która 
oświetlenie wykonywała, jeżeli będzie taka konieczność to będzie to zrealizowane.  
 
Na tym zakończono realizację tego punktu obrad sesji. 
 
Ad.10. 
Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – przyjętą formułą zakończyła obrady 
sesji. 

Na tym Protokół zakończono. 
 

Przewodnicząca 
Rady Miejskiej w Opatowie 
(mgr Beata Górecka) 

 
Protokołowała: 
(mgr Karolina Frejlich) 
 
https://transmisjaobrad.info/videos/14683/sesja-rady-miejskiej-w-opatowie 


